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Cerebral Echinococcosis Mimicking a 
Brain Tumour in Rural Southwest Nigeria

ABSTRACT

Echinococcosis is a zoonosis caused by tapeworms of  the genus 

Echinococcus. Cerebral echinococcosis (CE) poses a significant public 

health challenge due to its neglected status. It is endemic in Central 

Asia, Africa and parts of  South America, with prevalence estimated 

to be 1.18-3 per 100,000 population in Iran. We report the case of  a 

45-year-old male who presented with seizure disorders and was 

evaluated and treated for a neoplasm, with complete excision of  the 

lesion. Pathologic examination revealed the characteristic 

echinococcal (hydatid) cyst. The patient recovered fully. As CE is a 

great imitator of  several other conditions in endemic areas, a high 

index of  suspicion must be maintained in endemic countries.

WAJM 2024; 41 (7): 836 - 839

KEYWORDS: Brain tumour, Case report, Cerebral echinococcosis, 

Southwest Nigeria.

RÉSUMÉ

L'échinococcose est une zoonose provoquée par des ténias du genre 

Echinococcocus. L'échinococcose cérébrale (EC) pose un défi de 

santé publique important en raison de son statut négligé. Elle est 

endémique en Asie centrale, en Afrique et dans certaines parties de 

l'Amérique du Sud, avec une prévalence estimée entre 1,18 et 3 pour 

100 000 habitants en Iran. Nous rapportons le cas d'un homme de 45 

ans qui a présenté des troubles épileptiques et a été évalué et traité 

pour une tumeur, avec excision complète de la lésion. L'examen 

pathologique a révélé le kyste échinococcique (hydatique) 

caractéristique. Le patient s'est complètement rétabli. Comme l'EC 

est un grand imitateur de plusieurs autres conditions dans les zones 

d'endémie, un indice de suspicion élevé doit être maintenu dans les 

pays d'endémie. WAJM 2024; 41 (7): 836 - 839

MOTS CLÉS: Tumeur cérébrale, rapport de cas, échinococcose 

cérébrale, sud-ouest du Nigeria.
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